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Equips de futbol publicitant
apostes. Anuncis als mitjans fo-
mentant el joc. Sales de bingo i
casinos per tot arreu. I, men-
trestant, grups de persones es
reuneixen regularment a diver-
sos punts de la ciutat per com-
partir les seves experiències amb
el joc compulsiu i ajudar-se mú-
tuament a frenar l’addicció. Són
Jugadors Anònims, una asso-
ciació on fan teràpies d’autoaju-
da entre els malalts del joc. No se
n’amaguen. El que pateixen, la
ludopatia, és una malaltia, i sa-
ber-ho és el primer pas per sor-
tir-se’n. 

Si hi ha un model de joc en
creixement, és sens dubte el joc en
línia. Les facilitats que dóna in-
ternet per jugar a qualsevol lloc i
moment sense que ningú ho sà-
piga són molt grans, i és aquesta
també la via principal d’addicció
entre els menors de 26 anys, se-
gons la Generalitat. A les reunions
de Jugadors Anònims hi han
arribat a anar joves de 18 anys.

El Consell de l’Audiovisual de
Catalunya ha demanat la prohi-
bició d’incloure anuncis al res-
pecte a la televisió durant l’horari
protegit, així com no permetre
que personatges famosos apare-
guin en les seves campanyes pu-
blicitàries. Però, més enllà d’ai-
xò, la feina que fan a peu de ca-
rrer des d’entitats com Juga-
dors Anònims és indispensable.

Així ho han ratificat a aques-
ta publicació algunes de les per-
sones que han trobat en l’asso-
ciació el millor suport per afron-
tar la malaltia. El Josep, per
exemple, havia fet diverses ses-
sions amb psicòlegs titulats,
“però no hi havia manera d’atu-
rar-ho”. “Tal com en sortia, me

n’anava a jugar”, explica. Així que
li van recomanar Jugadors Anò-
nims. Aquí, amb “persones co-
rrents que parlen des del cor i des
de les seves experiències”, sí que
ho va poder frenar. Que acceptés
la malaltia i no s’hi resignés va
ajudar-hi. No va pensar “ja mai
més no podré jugar, quina mer-
da de vida!”, sinó “aquesta és la
manera d’aprendre una forma de
vida sense jugar”, relata.

Un altre cas és el del Manuel,
que explica que “estava fart i fas-
tiguejat” de la seva vida. Quan va
arribar a Jugadors Anònims li van
dir: “Tens una malaltia que es pot
parar, però no curar”. “Ho vaig as-
similar a l’instant”, diu, “i em va
donar una sensació de llibertat, ja
que per fi entenia perquè feia tot
allò”. Així que ràpidament va
deixar de jugar. A les reunions el
van ajudar molt i li van ensenyar
a canviar el “demà ja no hi juga-
ré” per “avui ja no hi jugo”.

COM UNA DROGA
Es tracta d’una malaltia per a tota
la vida, que cap pastilla ni cap

tractament pot curar. I com ex-
plica el Josep, “igual que passa
amb l’alcohol o les drogues, si
algú pensa que ho té controlat i
compra una butlleta dels cecs, o
posa una moneda a les màquines,
hi acaba tornant”.

De diferències amb les al-
tres addicions n’hi ha, princi-
palment, dues. La primera és
que ho pots dissimular. A l’alco-
hòlic que ha consumit, en arribar
a casa li noten a la primera. A un
jugador compulsiu pot ser que no
se li noti res. La segona és l’ac-
ceptació social que hi ha del joc.
És per això que el Manuel asse-
gura que és “una malaltia oculta,
perquè el joc no està mal vist”.

Treure-la a la llum és un al-
tre dels objectius de Jugadors
Anònims, una confraternitat
sense ànims de lucre i indepen-
dent, que té seus a diverses ciu-
tats de Catalunya i de la resta de
l’estat. Mensualment fa reu-
nions obertes de divulgació de la
seva tasca amb jugadors i ex-
perts. Diàriament segueix com-
batent la ludopatia.

Sergio Carrillo
BARCELONA

Una malaltia oculta
» La ludopatia afecta cada vegada persones més joves impulsada per les facilitats que posa internet

» L’associació Jugadors Anònims dóna suport als addictes al joc amb teràpies d’autoajuda

Jugadors Anònims fa trobades amb persones que pateixen ludopatia per ajudar-los a frenar la malaltia. Foto: Arxiu

TESTIMONIS4Abans de tenir
coneixements sobre la ludopa-
tia, el Manuel, un dels Jugadors
Anònims, creia que els seus
problemes eren de diners i no
amb el joc. Ell, mentrestant, feia
“qualsevol cosa” per aconse-
guir ingressos, però tots se’ls
gastava en el joc. La seva ad-
dicció va començar “quan tenia
una vida estable”, amb una fei-
na, i la seva dona estava emba-
rassada. “Aleshores vaig fer la
meva primera aposta i al cap de
poc temps vaig abandonar la
meva família. La meva filla te-
nia un any”, recorda.

El cas del Josep, un altre ju-
gador, també va afectar la famí-
lia. Explica que la seva mare i la
seva sogra els van ajudar a om-
plir la nevera perquè ell, que es
guanyava bé la vida, no feia
arribar els diners a casa. De fet,

admet que va arribar “a treure
diners de la guardiola dels fills”
i es penedeix que “quan havia
d’estar amb els nanos, ajudant-
los amb els deures o explicant-
los un conte, estava jugant”.
“Ara fa un mes que va morir la
meva mare, i en gairebé 52 anys
no li vaig explicar mai en vida
què vaig fer”, conclou.

COM SÉ SI SÓC ADDICTE?
Tant per als joves com per als
adults, acceptar que s’és addic-
te és molt complicat. El Manuel
té clar que “quan has dit diver-
ses vegades ‘demà no jugaré’ i hi
acabes jugant, és quan tens un
problema”. I quan a les reu-
nions hi van persones obligades
per la família que no es consi-
deren compulsives, pensa: “Què
necessites per deixar-ho, que
t’abandoni la teva dona?”.

“Què et cal per deixar-ho?
Que t’abandoni la dona?”
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Parlen els
veïns

Marta
“Crec que sí, per-
què hi ha un tram,
el més proper a l’a-
vinguda Diagonal
amb Marina, en el
qual trobo que falta
transport públic,

perquè tampoc hi ha busos. Confio que els
experts facin bé la seva feina i que busquin
la forma per fer-ho possible.”

Oleguer
“I tant. És un mitjà
de transport públic
net, ràpid i nou i
trobo que és absurd
i il·lògic que els dos
extrems no estiguin
units. Molta gent

considera que això afectaria el trànsit, però
crec que ajudaria a rebaixar els nivells de
contaminació que hi ha a la ciutat.”

Cristian
“Sí, perquè penso
que és una xarxa de
transport dividida i
permetria que mol-
ta gent que s’ha de
moure d’un extrem
a l’altre de la ciutat

tingués una alternativa més. A més, aju-
daria a resoldre els col·lapses del trànsit
en les hores punta.”

Laura
“Hi estic d’acord,
crec que és una xim-
pleria que hi hagi
un tros de tram a
cada punta de la
Diagonal i un altre,
al mig, sense tram-

via. Si ho fan bé no dificultaria el trànsit,
encara que es traguessin carrils, però ha
de ser un bon projecte i ben senyalitzat.”

Creus que s’hauria d’unir el tramvia per la Diagonal?
per Toni Enguix

La lupa

per Júlia Daravallo Gonzalez

Quocient de simpatia

Senyores, senyors. Permetin-me que
em remeti a un conte per explicar mi-
llor el que vull dir. Les narracions po-
den ser una arma de doble fila. Nor-
malment s’accepten de bon grat perquè
formen part de tradicions que són el
punt de mira d’aquells que poden es-
criure-les, és a dir, dels qui manen. 

Com que no vull fer-me pesada, in-
tentaré ser breu.

Entre els textos del Gè-
nesi, un dels més descone-
guts és el protagonitzat per
la Lilit. “La primera dona” és
una història narrada dues
vegades: la d'Eva va ser es-
crita,  la segona només ex-
plicada oralment i, per això,
poc coneguda. Sembla que Adam va de-
manar ajuda a Déu perquè Lilit era re-
bel i no satisfeia els seus desitjos... Po-
bre Adam!  Ella no va tenir més remei
que marxar després de demanar ajuda
sense resposta, perquè no tolerava ser
forçada per un home vulgar i posse-
ïdor... Un gest que va propiciar l'enu-
ig bíblic del Creador. En fi, tota la ira di-
vina i un nou concepte del mal que van
utilitzar algunes religions per fer de la
dona lliure un ésser perillós i endimo-
niat, "prostituta" assedegada, lladre
nocturna de nens. Fa pena descobrir
que es tracta d’un mite molt vigent; el

personatge televisiu Bertín Osborne re-
sumia que la raça espanyola es defineix
pel seu masculinisme.

El gran escriptor jueu Primo Levi va
denunciar els factors ocults de l'agres-
sió a les dones en la seva obra Lilit i al-
tres relats. Les dinàmiques del poder
mai no qüestionen què és el que hi ha
darrere del que es diu. Penso que
aquest relat és una revelació d'allibe-

rament personal que reclama el dret a
triar sense ser sotmesa a la força. Una
visió gens extraordinària que es defensa
com pot dels estereotips masclistes
mil·lenaris i s’enfronta, en molts casos,
a l’"eugenèsia” d’un passat recent que
afirmava que les dones republica-
nes –Lilits– tenien sentiments pato-
lògics i un gran instint de crueltat.

Les idees, o la falta d’aquestes, són
més perilloses que el verí, i la seva cura
rau en “aprendre fent coses”, per molt
petites que siguin. Una didàctica que ne-
cessita el concurs de l'art en totes les se-
ves facetes, una pedagogia sentimental,

ara inexistent, i una educació sexual efec-
tiva que contraresti la informació limi-
tada i absurda de la pornografia.

L'aplicació del pla de mesures con-
tra la violència envers les dones i les cria-
tures és una molt bona notícia, però la
prevenció no pot sostenir-se només en
demanar silenci a les víctimes. Caldrà
també plantar cara i denunciar sense
por, i amb els mecanismes necessaris.

I els mitjans? Què es
pot fer des de la premsa, la
ràdio i la televisió al res-
pecte? 

En primer lloc, posar
més atenció en l'ús d'ex-
pressions masculines quan
no és moralment correcte

(tots, ells, alguns...). També es podria
demanar el segon cognom a periodis-
tes i col·laboracions per fer justícia
amb les nostres mares. La funció de la
cura de textos és una tasca summament
important en aquest sentit: no negar el
femení.

Parlant de mares, aniria bé fer un es-
forç col·lectiu per controlar les infames
expressions –com aquella de “fill de
puta”– i altres termes tan arrelats a la
nostra cultura i que aboquen tanta
merda a les dones. 

Qualsevol dia s’enfadaran molt i ens
deixaran sense les postres.

Davant la violència envers les dones, 
cal plantar cara i denunciar sense por,

amb els mecanismes necessaris

Els semàfors

Ateneu Popular
L’Ateneu Popular 9 Barris organitza a
partir d’aquest gener, i fins a l’abril, la

quarta edició del festival de cultura críti-
ca Cítric. L’Ateneu és des de fa temps un

pol de creació cultural referent al 
districte i al conjunt de la ciutat.

pàgina 8

Agustí Colom
El Mercat de Núria ha tancat les seves

portes després de 52 anys d’història. Tot
i que la seva decadència va començar 
ja fa anys, el tancament arriba amb el 

regidor Agustí Colom com a màxim
responsable dels mercats de la ciutat.

pàgina 12

Cristóbal Lorente
La factoria de talents del gimnàs KO

Verdun continua generant boxejadors.
Un dels darrers és Cristóbal Lorente,

que fa uns dies va guanyar el seu cinquè
combat com a professional, cosa que li

farà pujar posicions al rànquing estatal.
pàgina 13
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Puigdemont viatja a Dinamarca, la Catalunya del nord 
d’Europa –que diria Artur Mas–, per participar en un debat 
a la Universitat de Copenhague. La justícia espanyola 

es fa l’orni i els guionistes de ‘Tom i Jerry’ estudien un revivalde 
la sèrie inspirant-se en la partida que mantenen una part i l’altra.

Cristiano ‘Narcís’ Ronaldo va fer servir en ple partit el mòbil
del metge del Madrid per mirar-se després d’haver rebut
un cop a la cara que el va fer sagnar. Una vintena de guàr-

dies de seguretat van suar de valent per contenir un José Anto-
nio Camacho fora de sí que cridava que no era tan greu. 

Catalunya en Comú critica la poca paritat de la Mesa del Parla-
ment alhora que proposa Joan Josep Nuet –un home– com a
candidat a formar-ne part. No volem posar en dubte les 

crítiques dels comuns: potser Nuet s’ha fet passar per una dona 
i Domènech encara no se n’ha adonat. #ElBecariComunero.

Rajoy podrà explicar als seus néts que va viatjar en un AVE
nou que va ser avançat per un tren de Rodalies. Ha passat
durant el viatge inaugural de la línia Madrid-Castelló, que

ha arribat tard per una avaria. El mateix Rajoy, que ha viscut in-
cidents a transports per aire i terra, ha assessorat els tècnics.

Juan Ignacio Zoido, ministre de l’Interior, ha fet pública la factura
de Piolín a Catalunya. 87 milions per un operatiu de missatge-
ria –els seus integrants van ‘repartir’ de valent– que va fer la vol-

ta al món. Inés Arrimadas s’indigna i critica que els diners s’haurien
d’haver dedicat a educació no doctrinària. 

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Nou Barris no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

Si Ciudadanos va ser el partit més
votat a les eleccions del 21-D, se
n’ha de treure una lliçó: va saber
transmetre un relat a conveniència
dels seus interessos. Com ho po-
dem canviar? Canviant les frases
de propaganda per convèncer,
amb idees força per part del nostre
bàndol. Per exemple, la contro-
vertida frase “Espanya ens roba”.
Els que se senten espanyols es po-
den sentir ofesos, no? En canvi, si
es diu “El govern del PP ens mal-
tracta econòmicament” ja només
es poden sentir interpel·lats els del
PP. Així s’aconsegueix reduir el
nombre de contraris a les tesis in-
dependentistes. Cal posar molt
èmfasi, per allò dels passaports per
anar i venir a Espanya, que la na-
cionalitat espanyola no la perdrà
ningú a no ser que s’hi renunciï
expressament. Reblar el clau en
què no hi ha una supremacia, re-
butjant la polèmica identitària.
Són catalans de ple dret tots
aquells que viuen i treballen a Ca-
talunya (si tenen “papers”, que n’hi
ha molts que per això no ho poden
ser), de fa vuit generacions i tin-
guin vuit cognoms catalans o ha-
gin vingut fa poc.

Es diu que hi ha qui vota per
sentiments i qui ho fa per les vís-
ceres, uns a favor de... i altres en
contra de..., però si es fa un estudi
sociològic de qui vota qui, serà
convenient analitzar a qui i a on
cal enviar el missatge. Per això cal
obrir un procés constituent, per
deixar clar tot això. Per fer una
proposta d’ingressos amb impos-
tos i de com repartir-los i una pro-
posta de despeses i inversions. No
hi ha color entre la realitat actual,
que vivim i patim, i la del futur.
Vinga, tots a picar pedra!

Canviar el relat
per Jordi Lleal 

El model més sostenible
per Sergi Villena

L'excel·lent ratxa del Barça no ha
alterat un pla que s'havia pror-
rogat des del mercat d'estiu: re-
forçar l'equip amb Coutinho. A
aquesta incorporació il·lusionant
hi hem d'afegir la del colombià
Yerry Mina, que ha arribat abans
d'hora (estava aparaulat per a la
temporada vinent) forçat per la
sortida de Mascherano.

Dos fitxatges de prestigi en
aquest mercat d'hivern. El bra-
siler suposa una inversió molt
alta, producte de la inflació en el
mercat futbolístic; i Mina com a
aposta de futur, a un
preu força assequi-
ble tenint en comp-
te les xifres que s'es-
tan movent engua-
ny. Són dues mane-
res, totalment com-
plementàries i al-
hora necessàries, de
consolidar l'estructura de la plan-
tilla. També responen a una es-
tratègia de màrqueting interna-
cional: Coutinho reobre la via
brasilera, que amb la marxa de
Neymar havia quedat afeblida; i
el gegant colombià enceta una re-
lació amb el país cafeter, inèdita
fins ara, i es converteix en el pri-
mer jugador d'aquell país que
vestirà la samarreta blaugrana.

Tots dos s'haurien de sumar
a un model en què els joves del
planter tornessin a tenir el pro-
tagonisme dels Xavi, Iniesta o
Busquets del passat recent. L'en-
cariment de preus cada vegada es

fa més palès, i el Barça ha de co-
brir-se les espatlles amb futbo-
listes de primer ordre, i treballar
simultàniament amb totes les for-
ces per produir jugadors de casa
sense cost econòmic. Si no es fa
així, arribarà un moment en què
no podrà competir amb econo-
mies emergents en el món fut-
bolístic (cas actual dels magnats
que dirigeixen clubs com PSG o
City), i aleshores és quan pot veu-
re amenaçada la seva freqüent
supremacia de les últimes dèca-
des en el panorama mundial.

Els experts parlen d'una for-
nada actual amb gran futur en les
categories juvenils. Noms com
els d'Abel Ruiz o Sergio Gómez,
sumats a d'altres més coneguts
com Aleñá o Cucurella, truquen
a les portes del primer equip per
qualitat i compromís amb el
model del club. Cal aprofitar-ho,
evitant que marxin. La fórmula
hauria de ser la que històrica-
ment millors rèdits ha propor-
cionat: un nucli de jugadors for-
mats a La Masia complementat
amb les estrelles foranes que
han estat fitxades amb l'objectiu
de marcar diferències.

Un nucli de jugadors
formats a La Masia combinat
amb les estrelles foranes que

han de marcar diferències

El + llegit                   línianoubarris.cat
Un grup de llevadores fa baixar 
els embarassos en adolescents1
Medalles d’Honor per a dos
projectes socials locals2
Vilapicina i la Torre Llobeta tindrà
un nou servei d’ajuda a domicili 3
Demanen que l’hort ‘Date una
huerta’ es quedi al solar actual4
Òmnium celebra la Nit de
Santa Llúcia a Virrei Amat5

Vist al Twitter

#ElMaleterDeZoido #FavoritaAlsOscars #FornRenuncia

@oscarcatradio: Zoido dient que vigilen
que Puigdemont no vingui en ultralleuger o
amagat en un maleter. El surrealisme deixarà
sense feina els guionistes del Polònia.

@PepPrieto: “La forma del agua”, favorita als
Oscars amb 13 nominacions. La seva victòria
seria un necessari reconeixement al seu di-
rector, que firma la seva obra més arriscada.

@marionaisern: Joaquim Forn renuncia a
la seva acta de diputat. El màxim respecte
per una persona honrada i que mai no
hauria d’haver entrat a la presó.

per Francisco J. RodríguezLes millors
perles

Les clausEls semàfors
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HABITATGE4El drama dels des-
nonaments sembla que no s’acabi
mai a Ciutat Meridiana. El barri,
per desgràcia conegut amb el
nom de ‘Villa Deshaucio’,  viu una
última setmana de gener plena
de desnonaments.

El passat dia 29 n’hi va haver
cinc. Dos d’aquests, al carrer Pe-
rafita i a Rasos de Peguera, es van
acabar evitant gràcies a la pres-
sió veïnal i la situació de preca-
rietat dels afectats, mentre que en
els altres tres ja hi havia hagut un
pacte previ per evitar-lo. El sisè
d’aquesta última setmana, que ja
serà amb el febrer començat,
també està previst al carrer Ra-
sos de Peguera.

A aquesta preocupant xifra,
cal afegir que al conjunt del dis-
tricte, només el passat 29 de ge-
ner, hi havia, amb els de Ciutat
Meridiana inclosos, 18 de pre-
vistos. Finalment, en el que últi-
mament es repeteix en moltes
ocasions, es van ajornar tots.

D’aquests, un total de 14 es van
ajornar, segons la regidora Janet
Sanz “gràcies al treball que fa set-
manalment l’equip d’habitatge”.

“N’HI HA MÉS”
Aquestes preocupants xifres,
parlant de Ciutat Meridiana,
són encara més altes, segons
explica Filiberto Bravo, el presi-
dent de l’Associació de Veïns.
“Aquesta última setmana n’hem
aturat sis perquè són de gent que
acudeix a nosaltres però en rea-
litat n’hi ha més”, afirma Bravo.

Sobre el mèrit que s’atribueix
Sanz, Bravo reconeix que “la
disposició de l’actual govern, en
comparació amb l’anterior, ha
canviat molt”. Per la seva banda,
Pep Ortiz, de Nou Barris Cabre-
jada, també afirma que, si ve els
desnonaments continuen sent
una realitat ben palpable, el go-
vern de Barcelona En Comú, a
diferència de l’anterior de CiU,
“reacciona de pressa, busca so-
lucions per mitigar el seu im-
pacte i està disposat a dialogar
amb les entitats veïnals”. 

Imatge d’un dels desnonaments que es va ajornar. Foto: Twitter (@Arran9b)

Ciutat Meridiana viu un final 
de gener ple de desnonaments

» Durant l’última setmana del mes n’hi ha hagut sis en aquest barri 
» Al conjunt del districte, només el dia 29 n’hi havia 18 de previstos

Millores a la seguretat de l’àrea
de gossos de la via Favència

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
ha anunciat recentment que re-
tirarà els pals d’agilitat de l’àrea
de gossos de la via Favència
després de les múltiples queixes
dels usuaris, que han denunciat
que són perillosos per als ani-
mals, ja que diuen que hi xoquen
quan corren en grup.

Aquest, però, no serà l’únic
canvi que es farà a l’àrea. Tam-
bé es col·locarà una segona por-
ta als accessos per evitar que els
animals s’escapin quan algú en-
tra o surt del recinte. D’altra ban-
da, els usuaris de l’espai també
s’han queixat en diverses oca-
sions de la protecció que tenen

els arbres. Creuen que la xarxa
metàl·lica que els envolta pot
provocar ferides a la pell dels
gossos si la toquen quan hi pas-
sen corrent a prop. Per últim,
una altra millora que han de-
manat els veïns que van passe-
jar el seu gos és que s’arregli el
problema d’embossament de les
fonts per als gossos i que el
manteniment es faci amb més
freqüència.

Per la seva banda, des de l’A-
juntament asseguren que el fet
que aquesta àrea de gossos hagi
estat la primera de la ciutat ser-
virà per millorar els problemes
detectats pels mateixos usuaris.

Mor una dona de 57 anys
atropellada per una moto

SUCCESSOS4Una dona de 57
anys va morir el passat 17 de ge-
ner a l’avinguda Rio de Janeiro
després de ser atropellada per una
moto. A conseqüència de l’im-
pacte, la dona va quedar greu-
ment ferida i va morir unes hores
després a l’hospital. L’accident es
va produir a un quart de nou del
vespre a l’altura del número 51
d’aquesta avinguda.

Fins al lloc de l’accident es van
traslladar efectius de la Guàrdia
Urbana. L’Ajuntament va acti-
var el Servei d’Urgències i Emer-
gències Socials de Barcelona

(CUESB) per donar suport psico-
lògic als familiars de la víctima. 

D’altra banda, la Unitat d'In-
vestigació i Prevenció de l'Acci-
dentalitat de la Guàrdia Urbana
de Barcelona va obrir després de
l’atropellament una investigació
per aclarir les circumstàncies de
l’accident, el primer sinistre mor-
tal de trànsit a la ciutat aquest any.

Per últim, l’Ajuntament va
tornar a recordar que “els vianants
són un dels col·lectius més vul-
nerables” pel que fa a la segure-
tat viària i va demanar als con-
ductors “màxima precaució”.

Can Dragó estarà millor
connectat amb Sant Andreu
URBANISME4Un nou pas de
vianants que s’està fent a l’avin-
guda Meridiana servirà per unir
el parc de Can Dragó amb el dis-
tricte de Sant Andreu. A la pràc-
tica, tal com han explicat des del
Districte, suposarà un accés molt
més directe entre Nou Barris i
l’estació d’autobusos de Sant
Andreu Arenal i viceversa.

Les obres d’aquest nou pas de
vianants ja estan acabades a ban-
da i banda de l’avinguda Meri-

diana. Ara només falten les de la
part central, la mitjana que separa
els dos sentits de circulació. Les
obres van començar el passat 15
de gener i està previst que acabin
als voltants del 8 de febrer.

Actualment, els accessos més
propers des del districte a l’es-
tació de busos de Sant Andreu
Arenal són els del carrer Pintor
Alsamora i el de la confluència de
l’avinguda Río de Janeiro amb el
passeig de Fabra i Puig.

Calendari 2018 | Homenatge a les dones
El calendari d’aquest 2018 que edita el Districte fa enguany un homenatge a les dones. Les 12
fotografies escollides fan un recorregut per les lluites veïnals i els èxits protagonitzats per les

dones del districte. Algunes de les imatges són la de les protestes  per l’esfondrament d’un
edifici al Turó de la Peira a causa de l’aluminosi, o la reclamació d’equipaments escolars.
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Faré tot el possible perquè
Nou Barris sigui un dels dis-
trictes forts d’aquest man-

dat. Li sona?
[Somriu].

Aquest va ser el titular de l’entre-
vista que Línia Nou Barris li va fer
quan va arribar a la regidoria del
Districte el 2015. Després de més
de dos anys, això és així?
Nou Barris ha estat un dels districtes
clau de tota l’acció de govern, de les
prioritats de ciutat. Una de les zones
de nova centralitat de Barcelona. La
Mercè descentralitzada n’és un dels
exemples. Però n’hi ha molts. A ni-
vell d’educació, d’habitatge... El pla
de barris... Crec que està sent un dels
districtes punters del mandat.

El 2015 ens deia que la seva vo-
luntat era reconstruir ponts de dià-
leg amb les entitats. En el cas de
Nou Barris Cabrejada, per exem-
ple, sembla que el clima s’ha des-
tensat molt. Com s’ho ha fet?
Escoltant els veïns i treballant amb
ells, fent-los copartícips de les deci-
sions. I, sobretot, posant al centre  de
les polítiques les seves reivindica-
cions. Crec que les entitats del dis-
tricte estan veient els esforços que
estem fent. De vegades no són tan
efectius com voldríem, perquè tenim
les nostres limitacions, però com a
mínim hi ha una voluntat municipal
inequívoca a l’hora de lluitar contra
allò que les entitats i els veïns ens exi-
geixen. S’ha recuperat la confiança
en la institució.

Potser el fet que anteriors líders
veïnals ara estiguin treballant al
Districte també ha ajudat a calmar
els ànims.
Bé... Jo crec que les entitats són
molt autònomes. És cert que vam fer
fitxatges importants que entenien
precisament el que passava al te-

rritori i que ens han facilitat la feina
a l’hora d’establir les directrius i les
prioritats del mandat. Però, més
enllà d’això, quan les entitats han de
sortir a criticar i han de ser contun-
dents, ho són i ho continuen sent. 

Creu que són igual d’exigents
amb aquest govern que amb l’an-
terior?
L’exigència hi és. Una altra cosa és
que s’ha recuperat la confiança per-
què trepitgem el carrer, escoltem les
entitats, resolem els problemes... I
això es valora. Hem trencat la situa-
ció de no-diàleg que ens vam trobar
quan vam arribar.

Un dels problemes que no han re-
solt és el dels desnonaments,
malgrat que prometien acabar
amb aquesta xacra. Han fet tot el
que podien fer?
El que nosaltres vam dir és que l’A-
juntament podia fer molt més del
que estava fent. Òbviament, no es
podia canviar la legislació que pro-
dueix els desnonaments, perquè és

competència de l’Estat, però es
tenien eines per capgirar la situa-
ció i per intentar, sobretot, estar a
prop dels veïns que pateixen els
desnonaments. I això nosaltres ho
hem fet.

Posi exemples.
Una de les primeres accions que
vam emprendre va ser la de les
sancions als grans tenidors de pisos
buits. Després vam enfortir l’acom-
panyament a través d’unitats espe-
cialitzades. I hem reactivat el parc pú-
blic d’habitatge, que estava com-
pletament aturat. 

Quants desnonaments hi ha ac-
tualment a Nou Barris? 
Aproximadament, nosaltres n’hem
comptabilitzat uns 350 en aquests
darrers dos anys i mig. D’aquests 350
casos, un 50% s’han pogut resoldre
definitivament: els hem trobat una
casa. I la resta estan en vies de treball. 

Comparant-ho amb l’etapa de
l’anterior govern, pot dir que els
desnonaments han anat a menys?
No m’atreveixo a dir-ho, perquè les
dades que tenim de l’anterior etapa
són molt efímeres i no es pot fer una
comparació amb fonaments. Sem-
bla que hi ha una lleugera dismi-
nució global, segons dades del Con-
sell General del Poder Judicial, però
és cert que el ritme de desnona-
ments en determinades zones con-
tinua sent constant. El que sí que hi
ha és una resolució definitiva de
molts més casos que en l’etapa de
l’anterior govern. I això sí que crec
que és degut a un esforç que hem
fet i que fins ara no existia. Els puc as-
segurar que ens desvivim per fer
front als desnonaments. També a
peu de carrer per aturar-los. Molts
cops personalment jo mateixa.

La imatge del primer dia del man-
dat de vostè i l’alcaldessa anant a
aturar desnonaments s’ha man-
tingut, per tant?
S’ha mantingut, sí. Tant de bo la llei
fos una altra i ens poguéssim estal-
viar les emergències i els ensurts,
però desgraciadament no és així.

Nou Barris va ser el districte on el
lloguer va pujar més de preu
l’any passat, concretament un
16%. Un mercat de lloguer asse-
quible, una altra de les seves pro-
meses, sembla que de moment
també és una quimera.
Bé, en aquest àmbit el que hem fet
ha estat canviar la política d’habi-
tatge públic dirigida a la compra per
una enfocada en el lloguer. Això ens
ha de permetre, en algun moment,
incidir en els preus del mercat privat.
Fins ara, el percentatge d’habitatge

públic a la ciutat és irrisori davant del
privat: no incideix en el balanç de
preus. I a banda d’aquesta oferta pú-
blica que estem impulsant necessi-
tem un índex de preus del lloguer
vinculant. La Generalitat en va fer un,
però no ho és i la gent no l’aplica.

L’habitatge és només una de les
cares de la desigualtat. El maig del
2016 van presentar un pla de 50
actuacions contra la pobresa.
Quantes s’han materialitzat?
Totes estan en marxa. Algunes fins
i tot s’estan reeditant.

A peu de carrer es noten? La gent
les percep?
Qui les necessita, crec que sí. Fins ara
hi havia una competència molt gran
pels recursos i les ajudes socials.
Això s’ha aturat. Actualment, to-
thom que necessita una ajuda, la rep.
I hem incrementat totes aquelles ac-
tuacions per potenciar determinades
zones, com Roquetes o Trinitat Nova.
En dos anys i mig, revertir la situació
de desigualtats és impossible, però
el canvi de tendència, el camí, ja
l’hem començat a fer. Som l’Ajunta-
ment de tot l’Estat que més està in-
vertint en polítiques socials, i algun
efecte ha de tenir.

En alguns llocs potser arribarà
tard, l’efecte. Pensem en Ciutat
Meridiana, per exemple. El presi-
dent de l’Associació de Veïns, Fili-
berto Bravo, ens deia fa poc que el
barri “s’està morint”. Que li respon?
Que estem treballant perquè Ciutat
Meridiana revisqui i tingui molta més
potencialitat de la que ha tingut his-
tòricament. Hi ha zones del barri,
com per exemple la dels equipa-
ments de la part baixa, que fa 30

anys que esperen una transforma-
ció. Avui tenim un projecte i les
obres es començaran a executar ja
en aquest mandat. 

El primer indicador de la salut
d’un barri és sovint el seu teixit co-
mercial. Segons dades del 2016, el
petit comerç de Nou Barris era a la
cua en inversió de l’Ajuntament.
Com s’explica?
Perquè nosaltres, com a Districte,
tenim una política pròpia de co-
merç. Com que tenim més pressu-
post, també podem destinar, com a
Districte, més recursos a aquest àm-
bit, els quals no computen en aques-
tes xifres que em comenten. Per
tant, el comerç ha continuat tenint un
bon nivell d’inversió.

Acabem amb el tema més me-
diàtic dels últims mesos: la im-
minent obertura d’un centre de
culte islàmic al carrer Japó. La
xacra del racisme hi ha tret el
cap. Està satisfeta de com han ges-
tionat la situació?
Des del Districte hem intentat estar
en tot moment al costat de tots els
drets bàsics de la ciutadania, i en
aquest cas de l’expressió de totes les
religions i cultures. Uns drets que, d’al-
tra banda, els marca la llei: nosaltres
garantim que s’apliqui correctament.
També hem fet una feina de media-
ció intensa i, lògicament, hem respost
policialment i amb totes les eines que
tenim l’intent de crear un clima de ten-
sió i de violència per part de grups
d’extrema dreta que han volgut ins-
trumentalitzar la situació. L’objectiu,
en tot moment, ha estat el de garantir
que es respectin els drets que tothom
té. I, un cop obri, no abaixarem la guàr-
dia perquè continuï sent així.

“El ritme de desnonaments
en determinades zones
continua sent constant”

“El comerç ha
continuat tenint

un bon nivell
d’inversió”

Perfil | Una veïna de Sant Andreu “enamorada” de Nou Barris
Nascuda a Tamarit de Llitera (Osca), Janet Sanz és veïna de Sant Andreu però es declara

una “enamorada” de Nou Barris. És una de les regidores que ha tingut continuïtat al capdavant del seu
Districte malgrat els múltiples moviments que hi ha hagut a l’Ajuntament a causa dels pactes i trenca-

ments de govern. Revela que així ho va demanar ella mateixa, malgrat que Urbanisme li ompli l’agenda.    

Janet Sanz / Regidora de Nou Barris

Janet Sanz ens rep al seu despatx de la seu del Districte aprofitant un forat en una
agenda que treu fum. “Sempre tinc la sensació que la vida no em dóna per a tot”,
ens diu somrient, afegint que acaba de dinar “en 15 minuts”. Se la veu atrafegada
però satisfeta de la feina que està fent a Nou Barris. Mig mandat, primer balanç.

Arnau Nadeu / Albert Ribas
NOU BARRIS
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El concurs literari de Nou
Barris celebra els seus 30 anys
LITERATURA430 anys. Aques-
ta és la celebració especial que
enguany commemora el con-
curs literari de Nou Barris, que
arriba a les tres dècades de vida
en bon estat de forma. Els tre-
balls de l’edició 2018, que ja
està en marxa, es poden pre-
sentar fins al 17 de març.

Enguany el concurs porta
per títol ‘30 anys celebrant les
lletres’ i manté les bases de l’any

passat: edat mínima 14 anys,
obres en català o castellà.

Tal com passa cada any, el
concurs arriba gràcies a la feina
del Centre Cívic Torre Llobeta i la
col·laboració de les biblioteques
i el Consorci de Normalització
Lingüística del districte. El co-
municat del veredicte i el lliura-
ment de premis als guardonats es
farà al Centre Cívic Torre Llobe-
ta el dissabte 5 de maig del 2018.

Arriba la setena edició del
festival Can’t Keep Us Down 

MÚSICA4Nou Barris és un dis-
tricte amb una oferta cultural i
musical potent. Un exemple
d’això és el festival de música
hardcore i post-punk Can’t
Keep Us Down, que celebrarà la
seva setena edició els pròxims
dies 2 i 3 de febrer de la mà de
l’Ateneu Popular 9 Barris.

L’edició d’enguany arriba
amb un cartell amb noms molt
destacats, com ara Rapture,
The Flex o Rixe i d’altres més
novells que tenen un futur pro-
metedor, entre els quals hi ha
Golem, Appraise o Constrcit.
Rapture tocaran el dia 2 en el
que es preveu que serà un dels
millors concerts del festival.

La banda, originària de la ciu-
tat anglesa de Leeds, ha publi-
cat fa poc el disc ‘7”’, una de les
millors novetats de l’any d’a-
questa escena musical. L’en-
demà serà el torn dels dos altres
caps de cartells. The Flex, que
també són de Leeds, i Rixe,
provinents de París, garantei-
xen una segona nit molt inten-
sa. Aquesta segona jornada
també serà especial per la ban-
da barcelonina Golem, que s’a-
comiadarà dels escenaris amb
el seu últim concert.

Els preus del festival van
dels 7,5 euros per l’entrada d’un
dia, als 13 euros per gaudir de
les dues jornades.

CULTURA4La quarta edició del
festival de cultura popular Cítric,
organitzat per l’Ateneu Popular
9 Barris,  ja està en marxa. L’e-
dició d’aquest 2018, que tindrà
com un dels seus principals re-
clams l’actor espanyol Alberto
San Juan, va arrencar el passat
27 de gener amb la presentació
del llibre i l’exposició dels 40
anys de l’Ateneu i l’espectacle te-
atral ‘Màtria’, de Carla Rovira.

El Cítric 2018, que en aques-
ta quarta edició té com a prota-
gonista la memòria històrica, va
començar d’una manera molt
especial. La presentació del lli-
bre i l’exposició sobre els 40
anys de l’Ateneu va permetre
descobrir el treball que durant
un any va fer  l’historiador En-
rique Tudela a través d’entre-
vistes, grups de memòria his-
tòrica i la creació d’un arxiu.
Posteriorment Carla Rovira va
pujar a dalt de l’escenari per
presentar una obra on fa una re-
flexió  sobre la història de la seva
família arran de l’afusellament
i desaparició del seu tiet avi. Du-
rant la representació, la dra-
maturga i intèrpret elabora un
dispositiu escènic on parla de
l’oblit, el perdó, la memòria i
l’entorn femení com a conser-
vador del llegat del passat.

Després del tret de sortida, la
pròxima cita del festival serà el
pròxim 22 de març. L’actor Al-
berto San Juan presentarà ‘Es-
paña Ingobernable’, un reco-
rregut per la història recent de
l’estat espanyol. San Juan fa un
recull dels moments on Espan-
ya no s’ha deixat abatre pels po-
ders fàctics. Tot plegat a través
d’un monòleg colpidor amb mú-
sica, poesia i assaig que connecta
amb l’actualitat. Abans es farà
un col·loqui al voltant del llibre
‘Classe abans que nació’, amb el
coordinador de l’obra, José Luis

Oyón, Alberto San Juan i Mont-
se Santolino.

Per últim, el cicle s’acabarà
el 14 d’abril amb Eliseo Parra y
Las Piojas. Parra, acompanyat
del grup de pandereteiras Las
Piojas presentarà un repertori
de música popular tradicional
d’arreu de la península. Un
viatge cultural que es cou a
foc lent a través de genera-
cions. Abans tindrà lloc una
trobada internacional de corals
socials provinents de diferents
llocs, com ara la mateixa Bar-
celona, Bolonya o París.

San Juan, en una altra interpretació d’’España Ingobernable’. Foto: Teatre Romea

Arrenca el Cítric 2018, amb l’actor
Alberto San Juan de reclam
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EQUIPAMENTS4El Casal de
Barri de Torre Baró ja funciona des
de fa uns dies a les seves noves ins-
tal·lacions de la primera planta
del número cinc de l’avinguda Es-
colapi Càncer. Només entrar-hi  es
pot comprovar com el nou equi-
pament suposa un salt de qualitat
respecte de l’anterior edifici,  situat
fins ara en un espai més petit al ma-
teix carrer. 

Així doncs, els nous locals del Ca-
sal de Barri tenen més de 1.000 me-
tres quadrats i disposen d’una  sala
polivalent, espai per a la gent gran,
espais per als serveis d’inserció la-
boral i atenció precoç, aules taller, un
buc d’assaig, cuina per fer tallers i es-
pais per a les entitats del barri. Es
tracta d’un equipament amb un
gran potencial pensat perquè el
veïnat pugui participar en més ac-
tivitats i tallers i perquè les entitats
hi puguin tenir espais de trobada.

De fet, durant aquest primer tri-
mestre del 2018 els veïns ja poden
gaudir de diferents activitats, com
ara els balls de gent gran, els tallers
de dansa comunitària,  ball en línia,
balls llatins, balls de saló, pilates,
ioga, ganxet i costura. Activitats
que estan omplint de vida el casal
durant les seves primeres setmanes

de funcionament amb sessions
que estan reunint un nombre im-
portant de veïns que volen conèi-
xer de primera mà aquestes noves
instal·lacions.

D’altra banda, de moment en el
nou casal  ja hi tenen la seva seu l’As-
sociació de Veïns i Veïnes Torre Baró,
l’Associació de Gent Gran Torre Baró
i el Club Esportiu Torre Baró. A

aquestes tres entitats haver traslla-
dat la seva seu al casal els suposa-
rà una millora important per al seu
funcionament i la seva organització.

DOS ESPAIS MÉS
Els locals estrenats recentment al nú-
mero cinc de l’avinguda Escolapi
Càncer acullen, a banda del Casal de
Barri, dos serveis municipals més.
Són el dispositiu d’inserció socio-
laboral de Barcelona Activa i una
ampliació del CDIAP EIPI Nou Barris.

El primer, que ja està en marxa,
dona servei als barris de Torre Baró
i Ciutat Meridiana, i s’emmarca din-
tre del projecte ‘Treball als barris’,
que ofereix activitats i tallers de re-
cerca de feina, noves tecnologies,
alfabetització lingüística en diver-
sos idiomes, assessorament laboral,
atenció individual i obtenció de car-
nets professionals (manipulació
d’aliments, plataformes i carretons
elevadors). 

Els CDIAP, per la seva banda,
són una xarxa catalana de centres
de detecció i atenció precoç que
atén infants de 0 a 6 anys amb pos-
sibles trastorns de desenvolupa-
ment i a les seves famílies. Els
CDIAP EIPI són els dos CDIAP mu-
nicipals existents a Barcelona, un a
Ciutat Vella i l’altre a Nou Barris (al
carrer Luz Casanova), dependents
de l’Institut Municipal de Persones
amb Discapacitat. Treballen amb
un equip interdisciplinari amb pro-
fessionals de treball social, neuro-
pediatria, fisioteràpia, logopèdia,
psicologia i psicomotricitat. El
CDIAP EIPI Nou Barris ara s’amplia
i ofereix serveis també des de To-
rre Baró. Es posarà en marxa pro-
gressivament i funcionarà a ple ren-
diment a la tardor de 2018.

Un salt qualitatiu
» Torre Baró inaugurarà oficialment el 3 de febrer les noves instal·lacions del Casal de Barri

» El nou equipament està pensat perquè els veïns puguin participar en més activitats

ACTIVITATS4La inaugura-
ció oficial del Casal de Barri de To-
rre Barró es farà el pròxim dissabte
3 de febrer al matí en una jorna-
da de portes obertes.

L’acte començarà a dos quarts
de dotze amb una cercavila des
de la part alta del barri que ani-
rà fins a l’interior del casal. Tot se-
guit hi haurà una mostra dels ta-
llers del casal  i també es podran
visitar les exposicions de les ac-
tuacions específiques del Pla de

Barris Zona Nord a Torre Baró, del
projecte Treball als Barris de Bar-
celona Activa i una de les entitats
del casal i de les activitats que es
porten a terme. 

A la inauguració hi assistiran la
regidora Janet Sanz, els presidents
de l’Associació de Veïns Torre Baró,
de l’Associació de Gent Gran Torre
Baró i del Club Esportiu Torre Baró,
i representants de Barcelona Activa
i l’Institut Municipal de Persones
amb Discapacitat.

Festa d’inauguració

Tres entitats del 
barri ja tenen la seva

seu al nou casal

Dues imatges del nou Casal de Barri de Torre Baró (dreta) i una imatge del barri (esquerra). Fotos: Districte

CONTINGUT ELABORAT AMB LA COL·LABORACIÓ DE L’AJUNTAMENT DE BARCELONA

Barris al dia
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La FAVB lamenta que la pujada dels preus del transport públic oblida la “mobilitat diària”

Contra l’augment de tarifes
SOCIETAT/ “La pujada homogènia de les
tarifes evidencia un greu problema i una
mancança”. Aquesta és la conclusió a la
qual ha arribat la FAVB després que, el pas-
sat dijous 28 de desembre, el consell d'ad-
ministració de l'Autoritat del Transport
Metropolità (ATM) anunciés l’augment de
les tarifes dels bitllets i els abonaments per
als transports públics de la ciutat. Després
de dos anys amb les tarifes congelades (un
fet que feia que el títol més utilitzat, la T-
10, costés menys de 10 euros), l’ens va de-
cidir augmentar les tarifes amb un ascens
mitjà del 2%, de manera que els únics dos
títols de transport que es mantindran amb
el preu del 2017 seran la T-Jove (105 euros)
i la T-Mes per a les persones aturades.

En un comunicat que va veure la llum
l’endemà de la publicació d’aquestes puja-
des de preu, la FAVB lamentava aquest aug-
ment, que no protegeix “la mobilitat
obligada diària“ dels usuaris del transport
públic. El text arrenca assegurant que l’en-
deutament d’aquests ens s’ha d’afrontar
“amb mesures que evitin augmentar l'alt
percentatge que signifiquen les aporta-
cions al seu finançament que fan els usua-
ris a través de la compra dels bitllets”. La
Federació defensa aquest punt des d’un
doble argument: perquè cal garantir el dret
a la mobilitat, ja que “els viatges són una
despesa molt important en la majoria de les
economies familiars”, i perquè aquest aug-
ment no incentiva el pas de la gent que fa
servir vehicles privats cap al transport pú-
blic. La FAVB també apunta que a la resta de
demarcacions del país (Girona, Lleida i Ta-
rragona), els preus no han pujat.

L’entitat veïnal també considera “incon-
gruent” que precisament la T-10, el títol que
permet fer menys viatges, sigui el més ad-
quirit any rere any i denuncia una “mancança
en la política tarifària” que permeti fidelitzar
encara més usuaris i assegura que cal estu-
diar noves fórmules (apuntant, per exemple,
a les que ha proposat l’Associació per a la
Promoció del Transport Públic) perquè sigui
el mateix sector “qui pagui el cost real del
transport sense castigar amb pujades els
veïns” o “buscar fórmules indirectes a través
d'un fort transvasament de la recaptació de
la taxa turística al transport públic i amb po-
lítiques impositives a la indústria turística”.

REBUIG DE L’OPOSICIÓ
A les crítiques veïnals també s’hi han afegit
les dels diferents grups polítics de l’oposi-
ció a l’Ajuntament. Un dels més explícits va
ser l’antic soci de govern d’Ada Colau, el
PSC, que a través del seu president a la ciu-
tat, Jaume Collboni, va acusar l’alcaldessa
d’un “tarifazo que castiga directament les
famílies treballadores”. Els socialistes van la-
mentar especialment l’augment de la T-10,
el títol més utilitzat.

El PDeCAT, per la seva banda, va de-
nunciar que Colau “ha abandonat els ciuta-
dans de Barcelona” donant suport a aquest
augment. L’exalcalde Xavier Trias va asse-
gurar que “la insensibilitat i allunyament de
la realitat del Govern Colau és inaudita”.

Per últim, Ciutadans també va criticar la
pujada de les tarifes i a través del seu regi-
dor Santiago Alonso va dir que “Colau avala
i executa el 2018 la pujada del preu de
transport públic dissenyat per CiU”.

MOBILITAT/Prou bloqueig polític, unim els tramvies!.Sota
aquest lema, la plataforma ‘Unim els tramvies’ va reunir un
miler de persones, particulars i representants d’entitats, en
una manifestació que va reivindicar la unió dels dos extrems
del tramvia per la Diagonal el passat dia 20 de gener.

Els convocants, entre els quals hi havia la FAVB, la
FAVBdn i la CONFAVC, l’Associació per a la Promoció del
Transport Públic (PTP) o la Plataforma per a la Qualitat de
l’Aire, van sortir a les onze del matí des dels dos extrems
finals de les línies del tramvia (la plaça de les Glòries i la
plaça de Francesc Macià) i van avançar per l’avinguda Dia-
gonal (el carrer pel qual s’haurien d’unir els dos extrems
del transport) per acabar ajuntant-se a la plaça de Jacint
Verdaguer aproximadament al migdia, on es van fer di-
ferents parlaments i es va reivindicar que s’aturi “el blo-
queig polític” que consideren que s’oposa a aquesta unió.

La plataforma aglutina més d’una quinzena d’asso-
ciacions i sindicats i defensa la unió dels dos extrems del
tramvia per la Diagonal argumentant, entre altres motius,
que enllaçaria els principals campus universitaris i zones
de recerca de la ciutat. També creuen que els veïns de l’Ei-
xample tindrien “una artèria més pacificada i amable, i no
una autopista” o perquè és el mitjà de transport més ac-
cessible, confortable i ecològic, entre altres.

Un miler de persones reclamen 
la unió dels tramvies per la Diagonal RECONEIXEMENT/Quan es relacionen els moviments veï-

nals i el barri del Poblenou, ràpidament apareix un nom:
el de Manel Andreu. L’històric líder veïnal va morir el dia
de Sant Esteve del 2016 i la seva figura va ser recordada
de nou pels veïns el passat dia 19. 

El Centre Moral i Cultural del Poblenou va ser l’escenari
d’aquest acte de reconeixement, organitzat per l'Associació
de Veïnes i Veïns del Poblenou, que es va anomenar Una
vida plena de vides. El tret de sortida d’aquest record va
arrencar a les set de la tarda i  un dels moments més emo-
tius va ser l’actuació del cantautor extremeny Luis Pastor,
que va començar la seva activitat professional durant els
últims anys de la dictatura franquista.

El Poblenou ret un nou
homenatge a Manel Andreu
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SOLIDARITAT/ El passat 18 de
desembre es va tancar la cam-
panya Una mà amiga, una inicia-
tiva promoguda conjuntament
per la FAVB i la CONFAVC que vo-
lia que el veïnat reflexioni i s’invo-
lucri en els problemes de les per-
sones refugiades i migrants i en la
seva acollida a la nostra societat.

La Violeta de Gràcia va ser l’es-
cenari de la darrera activitat d’U-
na mà amiga, amb la projecció i
el posterior cinefòrum del docu-
mental que porta aquest mateix
nom. Alguns dels ponents van ser
Francesc Mateu, director d’Inter-
món-Oxfam Catalunya, o Jaume
Buch, coordinador del projecte
Refugiats-Benvinguts.

La campanya 
‘Una mà amiga’
arriba al seu final

SOCIETAT/ La possibilitat que la nova bo-
cana del port aculli el museu de l’Hermi-
tage divideix als veïns del barri de la
Barceloneta. D’una banda, l’Associació de
Veïns de la Barceloneta defensa la viabilitat
del projecte, mentre que l’Associació de
Veïns de l’Òstia el rebutja.

A finals del mes de novembre, l’Asso-
ciació de Veïns de la Barceloneta va fer arri-
bar al consistori un manifest de suport al
projecte que té la firma de diverses entitats
del barri, escoles i comerços. Tot i això, el seu
vicepresident, Manel Martínez, va assegu-
rar que considerava que l’Ajuntament ha tri-
gat a pronunciar-se sobre “un projecte
cultural que pot ajudar a revitalitzar i recu-
perar l’entorn el barri, tan abandonat de
projectes engrescadors per dinamitzar el

territori contra altres iniciatives purament
comercials d’explotació de l’espai públic”.

Però mentre aquesta entitat ha mostrat
la seva predisposició al projecte, qui va
mostrar la seva posició contrària va ser l’As-
sociació de Veïns de l’Òstia, que en decla-
racions a aquesta publicació va assegurar
que el rebutgen “perquè es tracta d’una
altra iniciativa ‘turistificadora’ a la zona” i re-
corda que “nosaltres apostem pel decrei-
xement turístic”. L’associació també va
emetre un comunicat, a mitjans del mes
passat (que té les adhesions d’altres enti-
tats i col·lectius) explicant les raons per les
quals s’oposa a l’Hermitage. Per últim, Fo-
ment de les Arts Decoratives (FAD) també
considera que el projecte ha triat “una mala
ubicació” per instal·lar-se a la ciutat.

La possible obertura del museu 
de l’Hermitage divideix la Barceloneta

REIVINDICACIÓ/ Els partidaris de
la gestió municipal de l’aigua de la
ciutat han tornat a alçar la seva veu.
El passat 11 de gener la plaça de
Sant Felip Neri, al barri Gòtic, va
acollir l’acte de presentació d’una
iniciativa ciutadana que té el su-
port d’una quarantena d’entitats
com Aigua és Vida, Aliança Contra
la Pobresa Energètica o la FAVB.

La iniciativa s’inspira en altres
que estan en marxa a ciutats com
Madrid o Berlín i s’ha proposat re-
collir 15.000 signatures que en-
tregarien a l’Ajuntament per instar
a aquesta remunicipalització. Els
manifestants van lamentar que la
gestió de l’aigua de la ciutat fa 150
anys que està en mans privades.

Nou clam per
remunicipalitzar 
la gestió de l’aigua

COMMEMORACIÓ/ Un dels mo-
ments més esperats de l’any per
a la FAVB ja és gairebé aquí. El pri-
mer dilluns del mes que ve, el 5
de febrer, la Federació celebrarà
el gran acte de presentació de 25
anys de Barcelona a Carrer (1991-
2016), el llibre que recull el darrer
quart de segle de la història de la
ciutat a través del prisma de la re-
vista Carrer.

A finals del mes passat, la
FAVB va fer pública la data de la
presentació (encara ha d’especi-
ficar l’hora) i va anunciar que de
cara a aquest dia prepararan un
pica-pica i sorpreses musicals.
L’acte se celebrarà al Centre Cívic
del Fort Pienc.

Compte enrere 
per al llibre dels 25
anys de ‘Carrer’

Els veïns rebutgen l’acord entre
Colau i el Gremi per les terrasses

ESPAI PÚBLIC/ El passat mes de
desembre es va acabar la ’guerra
de les terrasses’ després que s’a-
nunciés un acord entre l’Ajunta-
ment i el Gremi de Restauració.
Aquest conveni, que permet fle-
xibilitzar una normativa polèmica
que havia acabat portant malde-
caps a totes les parts, ha generat
malestar en el si de la FAVB, que
en els dies posteriors a la publica-
ció de l’acord va denunciar que, a
la pràctica, l’acord entre el govern
d’Ada Colau i el Gremi suposa la
“consolidació de la privatització
de l’espai públic”. L’entitat també
va denunciar que es retallen al-
guns drets.

Aquest nou pacte implica que
la normativa de terrasses, que s’a-
provarà aproximadament d’aquí
a dos mesos, assumeixi una fór-
mula menys restrictiva que l’ac-
tual i provocarà que les llicències
que ja estan atorgades es puguin
revisar amb els nous criteris. A la
pràctica, això suposarà que es fre-
narà la supressió de taules i cadi-
res que ha provocat l’ordenança
actual per a alguns bars i restau-
rants i que ara podrien recuperar.
El nou text flexibilitza qüestions
polèmiques, com ara la distància
entre les taules i els arbres o l’ocu-
pació màxima permesa a la vo-
rera. El vicepresident de la FAVB,
Joan Balañach, va ser una de les
veus que es van alçar contra
aquest nou acord, apuntant que
“és una subordinació als interes-
sos privats del gremi”. De fet, la
FAVB va decidir abandonar la da-
rrera comissió tècnica en senyal
de protesta.

En la mateixa línia que la FAVB
es van pronunciar des de l’As-
semblea de Barris per un Turisme
Sostenible (ABTS). L’ABTS es va
mostrar molt crítica amb la sig-
natura del conveni i va acusar
Colau d’haver caigut “en la
trampa del lobby de la restaura-
ció fent-nos creure que aquest
pacte és el millor per a tothom”.
En diferents piulades a Twitter,
l’ABTS va retreure aquest pacte
entre el govern i els empresaris
d’hostaleria, perquè comportarà
que hi hagi més taules i , per tant,
més soroll i molèsties, des del seu
punt de vista, per als veïns de di-
ferents barris.

COLAU DEFENSA L’ACORD
En canvi, segons l’alcaldessa Colau,
aquest pacte “arriba en un mo-
ment molt positiu i és bo per a Bar-
celona”. La batllessa va destacar
que “les terrasses ens agraden a
tots, formen part d'una ciutat me-
diterrània com la nostra i de la seva
vida al carrer” i va voler remarcar
que “no és senzill regular l’espai
públic en una ciutat com la nostra”.
Colau va destacar que l’acord, que
es va formalitzar el passat 5 de des-
embre, aconsegueix “garantir l'e-
quilibri entre l'ús ciutadà de l'espai
públic i l'activitat econòmica”. 

Per últim, el director general
del Gremi de Restauració, Roger
Pallarols, va mostrar la seva satis-
facció per haver arribat a aquest
acord i, després de la signatura,
va assegurar que aquest pacte
suposa “enterrar definitivament
el conflicte”, que s’havia allargat
durant anys. 
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Un projecte busca facilitar 
la cessió dels petits comerços
TEIXIT COMERCIAL4La seu del
Districte va acollir el passat 29 de
gener una xerrada informativa
sobre el projecte batejat amb el
nom de Pla de Transmissió Em-
presarial als Barris, que té com
a objectiu facilitar la transmissió
de petits comerços i negocis de
proximitat per evitar el seu tan-
cament per motius de jubilació,
canvi de domicili  o qualsevol al-
tre motiu personal dels seus
propietaris.

El projecte, que impulsa Bar-
celona Activa amb la col·labo-
ració del Centre de Reempresa,
dóna pautes tant a qui vol cedir
el negoci com a qui vol conti-
nuar-lo. La finalitat és acom-

panyar almenys 100 processos
al conjunt de la ciutat.

INFORME SOBRE ELS LOCALS
D’altra banda, en el recent in-
ventari de locals comercials pu-
blicats per l’Ajuntament recent-
ment es pot veure com la Pros-
peritat i Porta són els barris on
hi ha més establiments actius,
amb 773 locals cadascun. A l’al-
tre extrem hi ha Can Peguera i
Torre Baró, amb tan sols 21 lo-
cals actius a cada barri. Per úl-
tim, segons l’informe, al conjunt
del districte hi ha 2.238 locals
dedicats a serveis, 1.640 sobre
comerç al detall i 502 que per-
tanyen a altres categories.

Roquetes i la Zona Nord | Estalvi energètic als comerços
El Districte i Barcelona Activa han posat en marxa un projecte d’estalvi energètic di-

rigit als comerços de proximitat de Roquetes i la Zona Nord. Es tracta d’un servei
gratuït que consisteix en la visita d’informadors que assessorem els establiments en

l’estalvi de llum i aigua. El projecte també ha suposat la contractació de 16 persones.

MERCATS4Durant la dècada
dels 60 el creixement demogrà-
fic de Barcelona va provocar el
naixement del barri de Ciutat
Meridiana, que es va començar
a construir el 1963. Tres anys
després, el 1966, l’arribada de
tanta gent a la zona va provocar
l’obertura del Mercat de Núria.
Ara, 52 anys després, el mercat
abaixa la persiana després d’u-
na mort anunciada que ja es va
confirmar fa uns mesos.

Tot i que el bar del mercat
encara ha anat obrint aquests
darrers dies, aquest gener ha ser-
vit per certificar el tancament de-
finitiu del mercat després que
l’última parada que quedava
oberta, una fruiteria, es traslla-
dés al Mercat de l’Estrella, a
Gràcia. “El tancament del mer-
cat és trist però es veia a venir
des de fa temps”, afirma la pre-
sidenta de l’Associació de Co-
merciants de la Zona Nord.  

Amb l’adéu d’aquest històric
mercat, la part alta de Ciutat Me-
ridiana queda pràcticament sen-
se teixit comercial i ara el mercat

de referència de la zona passa a
ser el de Ciutat Meridiana. El
problema, però, és que la seva re-
alitat també és molt complicada,
ja que en els darrers anys ha
anat perdent moltes parades. 

QUÈ PASSARÀ AMB L’EDIFICI?
Ara queda per resoldre que pas-
sarà amb l’edifici del mercat.

L’Ajuntament va anunciar un
estudi per conèixer els hàbits de
consum dels veïns de la zona
però de moment encara no se’n
sap res. Des de l’Associació de
Veïns Ciutat Meridiana creuen
que fa falta un nou establiment
d’alimentació i afegeixen que un
espai per a les entitats o per algun
altre projecte també fa falta.  

El Mercat de Núria ha tancat les seves portes. Foto: Ajuntament

El Mercat de Núria abaixa la 
persiana 52 anys després d’obrir
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El gimnàs KO Verdun continua
generant talent boxístic. I un
dels seus darrers exponents, Cris-
tóbal Lorente, va aconseguir
guanyar el seu cinquè combat
com a professional el passat dis-
sabte 27 contra el nicaragüenc
José Hernández en un gimnàs No
Limits ple fins a la bandera. “Va
ser el seu primer combat a sis as-
salts i, sincerament, ho va fer molt
bé. El millor moment va ser cap
al quart, quan va estar a punt de
finalitzar el seu rival”, apunta el
seu company de gimnàs, Sandor
Martín, a Línia Nou Barris. Lo-
rente es va adjudicar la victòria
per decisió unànime dels jutges.

Aquest triomf en el primer
combat de Lorente en el 2018 no
passarà desapercebut, ja que li
servirà per escalar posicions en

el rànquing super ploma estatal
i postular-se com un dels noms
que en un futur no gaire llunyà
ha d’aspirar a lluitar per un cin-
turó que ara mateix té el bilbaí
Jon Fernández. En aquesta ma-
teixa classificació hi ha noms
consagrats de la boxa espanyo-
la com el premianenc Juli Giner
o el vetarà púgil d’origen domi-
nicà Ruddy Encarnación.

AMÈRICA ÉS MÉS A PROP
Per altra banda, Martín continua
ultimant la seva preparació de
cara al seu debut als Estats Units,
que cada cop és més imminent. El
boxejador de la Prosperitat asse-
gura que segueix en contacte per-
manent amb la seva promotora,
The Real Deal Boxing, i que el seu
primer combat a Amèrica serà du-
rant el primer semestre del 2018.

Lorente connecta un cop amb l’esquerra. Foto: Oscar Cabezas

Lorente, del KO Verdun,
guanya el seu cinquè combat

» La victòria el fa pujar posicions en el rànquing super ploma estatal
» El debut de Sandor Martín als Estats Units, cada cop més a prop

La primera gran cursa:
compte enrereper a la Mitja

ATLETISME4Diumenge 11 de
febrer. Aquesta data està mar-
cada en vermell en el calendari
dels runners de la ciutat i del
país, perquè serà quan es dispu-
tarà la primera gran cita atlètica
de l’any: l’eDreams Mitja Mara-
tó de Barcelona. 

El bon resultat de les darre-
res edicions ha portat els orga-
nitzadors a repetir la recepta i,
per tant, el circuit serà el mateix
que ha rebut tan bones críti-
ques darrerament: sortida i arri-
bada des del carrer Pujades (a
l’altura del parc de la Ciutadella)

i itinerari pel passeig de Colom,
el Paral·lel, la Gran Via de les
Corts Catalanes i bona part del
districte de Sant Martí, incloent
l’avinguda Diagonal i tot el front
litoral, des del Fòrum fins a la
Vila Olímpica, des d’on encara-
ran els últims metres del reco-
rregut de la cursa.

Les inscripcions estaran ober-
tes fins al dia 5 de febrer, però els
organitzadors podrien tancar-les
en el cas que la xifra d’atletes su-
perés els 19.000. Els dorsals es
podran recollir a la cúpula del
Centre Comercial Las Arenas.

La Monta perd pistonada 
en la recta final del mes

FUTBOL4Dos empats consecu-
tius en els últims partits del mes
han fet que la Monta cedeixi la
tercera posició al CF Can Vidalet.
Els de la Prosperitat havien co-
mençat l’any com un tro, sumant
els sis primers punts gràcies a les
victòries a la Bombonera contra
el Farners (3-1) i al camp del Lla-
gostera B (1-3), però aquesta
bona ratxa es va interrompre
en la visita al camp del líder, la
Fundació Esportiva Grama (1-1)
i va continuar en la visita del Ban-
yoles al districte (2-2) en un
partit que els homes de Toni

Pérez van arribar a guanyar en
dos trams diferents.

El segon, el Manresa, suma
quatre punts més (36) que la
Monta (32), de manera que un
bon mes serviria perquè l’equip
groc-i-negre intentés reduir
aquesta distància amb els del
Bages. El líder, la Grama, és més
lluny, amb 42 punts. Per aspirar
a aquestes posicions capdavan-
teres, l’equip afrontarà un mes de
febrer que proposa enfronta-
ments contra el Cardedeu (al
Vallès), el Castellar (a casa) i
contra el Júpiter (a la Verneda).

Mitjans | Tanca el diari Sport9 de Nou Barris i Sant Andreu
Adéu a una de les publicacions esportives de referència al districte. Després de 40

anys publicant-se, el periòdic Sport9, de Nou Barris i Sant Andreu, ha anunciat que
tanca. El diari va néixer l’any 1977, de la mà de vuit associacions esportives i una de

cultural. El seu últim número, el 1.088, es va publicar el passat mes de desembre.Esports

El SESE, representat 
per partida doble a l’AllStar

BÀSQUET4El SESE va tenir do-
ble representació en l’AllStar de la
Copa Catalunya que es va celebrar
a Sabadell durant l’últim cap de
setmana d’aquest mes. L’entre-
nador del primer equip, Carlos
Espona (que va ser assistent de
Jesús Fernández) i el base Albert
Barquets van ser els representants
del club en el gran cap de setma-
na del bàsquet del país.

Barquets, un dels grans artí-
fexs de l’excel·lent primera volta

de l’equip, va ser un dels su-
plents de l’equip blau, que va per-
dre contra el blanc (92-70). El
base del SESE va jugar poc més
de 14 minuts, en els quals va ano-
tar sis punts, va capturar un re-
bot, va donar una assistència i va
recuperar una pilota.

L’equip del Virrei Amat afron-
ta ara l’inici de la segona volta de
la Copa, que el portarà a rebre el
Santfeliuenc, a visitar Sabadell i
a jugar a casa contra el Sitges.

Pau Arriaga
NOU BARRIS
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Una mort que oficialment és acciden-
tal però que podria no ser-ho i la ba-
talla del marit de la víctima amb la
seva família política per aclarir els fets.

Aquest és el punt de partida de
Todo esto te daré, la novel·la amb què
Redondo torna a la llista dels més lle-
gits. Ha estat el llibre més prestat a les
biblioteques de la Diputació el 2017.

Llibres

Todo esto te daré  
Dolores Redondo

Actors reals i personatges virtuals en
3D s’uneixen per explicar el relat so-
bre l’amistat, l’amor, la responsabilitat
i el sentit de la vida escrit per Saint-
Exupéry i destinat a nens de totes les
edats (dels 4 als 100 anys).

La sala Barts de Barcelona acull les
darreres representacions de l’inspira-
dor musical fins a l’11 de febrer.

Teatre

El petit príncep
Àngel Llàcer i Manu Guix

Premi Enderrock a Artista Revelació
per la Crítica, amb Foliecitat el grup
La Folie reivindica el somriure, la
llum, l'optimisme i la vitalitat, així
com les ganes d'agradar i de trans-
metre bona energia.

Aquest és l'esperit del disc i la filo-
sofia d’una banda liderada per Paula
Giberga i Andreu Roig.

Música

Més d’un mes després de la seva es-
trena als Estats Units arriba a casa
nostra l’últim títol de la factoria d’Ste-
ven Spielberg.

La pel·lícula reviu el pols entre el
diari nord-americà The Washington
Post i l’administració Nixon pels infor-
mes classificats sobre la guerra del
Vietnam. Periodisme de pel·lícula.

Pelis i sèries

Els arxius del Pentàgon
Steven Spielberg

Foliecitat
La Folie

El nou crack culer Philippe Coutinho ha canviat la pluja
anglesa per la llum catalana i ha escollit la zona de Bella-

mar, a Castelldefels, per viure-hi. Tot plegat després de
protagonitzar un dels serials futbolístics més llargs dels

últims temps i ser el jugador més car de la
història del Barça, que ha pagat prop

de 160 milions d’euros al Liverpool
per ell. El també exjugador de l’e-

quip anglès i killer culer des de ja fa
uns anys, Luis Suárez, va ser qui va

convèncer el brasiler per anar a viure
a Castelldefels. Coutinho i la seva fa-

mília ja gaudeixen de les platges de so-
rra fina del municipi i el passat 21 de ge-

ner van deixar clar a Instagram que es-
tan molt a gust a la seva nova destinació.

La dona del jugador, Aine, va penjar a la xarxa
social una fotografia de la parella amb la seva 

filla, Maria, passejant per la platja.  

P H I L I P P E C O U T I N H O

La fitxa

ÉS FAMÓS PER...

EL TROBARÀS...

Ser el fitxatge més car de la història del Barça
El club ha pagat per ell uns 160 milions al Liverpool

Famosos

Al barri de Bellamar, a Castelldefels
La casa on s’ha instal·lat pertany a l’exculer Cesc Fàbregas

Passejant per la zona residencial i la platja
Gaudint amb la seva família o el seu company Luis Suárez

ON VIU?

| Axiom Verge Multiverse
Un científic mor després d’un accident i es desperta en un món alienígena. 

Aquest títol en recorda d’altres com Castlevania o Metroid.Viu en línia

QUI ÉS?

No t’ho perdis

Coneix el Cirque du Soleil
El Disseny Hub de Barcelona, a la plaça de les Glòries,

acull fins diumenge que ve l’exposició TOTEM, Behind the
Scenes, que desvela els secrets creatius del Cirque du 

Soleil, la companyia de circ més internacional i coneguda
del planeta. A la mostra s’expliquen les parts del seu pro-
cés creatiu que el públic desconeix i reuneix, per primera
vegada, peces de vestuari d’alguns dels seus espectacles.

El visitant també pot gaudir de vídeos sobre la prepara-
ció de les produccions d’una companyia que suma 35 

espectacles vistos per més de 150 milions d’espectadors. 
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DIUMENGE 4 DE FEBRER
12:00 Tercera i penúltima sessió del cicle mu-

sical El Blues conquereix el Castell, amb una
nova matinal a càrrec de la banda The Trai-
tors. / Castell de Torre Baró.

TOTS ELS DIMECRES
18:00 Des del passat dia 10 està en marxa el ta-

ller anomenat Fotografia rèflex digital, per
aprendre a dominar a la perfecció els nostres
aparells fotogràfics. Cal inscripció prèvia. / Cen-
tre Cívic Can Verdaguer.

TOTS ELS DISSABTES
10:30 Victoria Hage és l’encarregada de coor-

dinar aquest taller introductori a la figura del
Clown, que vol usar les tècniques dels pallassos
per reaprendre a jugar. Cal inscripció prèvia.
/ Centre Cívic Torre Llobeta.

DES DEL 5 DE FEBRER
Matí-TardaAmb motiu del dia mundial contra

el càncer, LMA Photography presenta Stop càn-
cer. L'amor com a millor medicament, un re-
portatge de fotografies únic. / Espai Exposi-
tiu Golfes del Centre Cívic Can Verdaguer.

DES DEL 15 DE FEBRER
Matí-Tarda El 15 de febrer arrencarà la mostra

anomenada Imatges per pensar, que vol ge-
nerar reflexió al voltant d'algunes absències,
presències i tòpics relacionats amb la presència
femenina als mitjans. / C. C. Zona Nord.

DIJOUS 1 DE FEBRER
17:30 Susana Tornero s’encarregarà de la ses-

sió Bimbirimboies, que forma part del cicle
Lletra petita - Sac de rondalles, per a infants
majors de 4 anys. / Biblioteca Zona Nord. 

TOTS ELS DIMECRES
18:00 Des del passat dia 10 està en marxa el ta-

ller infantil Dansa lúdica, per a infants d’en-
tre 3 i 6 anys, un curs d’introducció a la dan-
sa de forma no sistematitzada. / Centre Cívic
Can Verdaguer.

DIUMENGE 18 DE FEBRER
18:00 Partit de futbol corresponent a la vint-i-

unena jornada del grup 1 de la Primera Ca-
talana entre la Monta i la Unió Esportiva Cas-
tellar. / Municipal de Nou Barris.

El contacontes Albert Asensio coordi-
narà la sessió anomenada El banc
blau per a nens i nenes majors de 4
anys. / Biblioteca Zona Nord.

Albert Asensio coordina 
la narració ‘El banc blau’

Divendres 16 de febrer a les 17:30

El professor Diego Molina impartirà un
taller de tres sessions de durada ano-
menat Cuina del països catalans. El preu
és de 27 euros, cal inscripció prèvia. /
Centre Cívic Can Basté.

Tres dies per dominar les
receptes dels Països Catalans
Divendres 16 i 23 de febrer a les 10:00

Tres companyies de la Zona Nord, les
Corts i el Raval presenten, de forma
conjunta, la performance anomena-
da Barris en dansa. / Fàbrica de Crea-
ció Ateneu Popular 9 Barris.

Tres companyies presenten
l’actuació ‘Barris en dansa’
Diumenge 4 de febrer a les 18:00

Partit de bàsquet corresponent a la 14a
jornada de la Copa Catalunya mascu-
lina entre el SESE i el CB Santfeliuenc.
/ Pavelló del Virrei Amat.

El SESE arrenca el mes de
febrer rebent el Santfeliuenc

Dissabte 3 de febrer a les 20:00

agenda@comunicacio21.com

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers

Viu en línia

P R O P O S T E S
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